

Аннотация

Трансформация аксиологических предпочтений молодежи Республики Беларусь: социологический аспект / Максимова Екатерина Глебовна; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; научный руководитель А.Н. Данилов

Ключевые слова: ценности, базовые ценности, ценностные ориентации, трансформация ценностных ориентаций, преемственность ценностей, молодежь, Республика Беларусь.

В качестве цели исследования выступает выявление аксиологических ценностных ориентаций белорусской молодежи. Объектом исследования является молодежь Республики Беларусь. Предмет исследования выступает трансформация ценностных предпочтений молодежи; факторы, влияющие на ценностные предпочтения, преемственность и приоритеты.

При написании работы использовались следующие методы исследования: социологические методы, в том числе наблюдение и анкетный опрос.

Результатом данной работы является проведенное социологическое исследование для выявления основных факторов, влияющих на формирование ценностей и жизненных предпочтений белорусской молодежи.

Значимость работы заключается в том, что в ней рассматривается центральный объект социологии – молодежь Республики Беларусь

ANNOTATION

Transformation of axiological preferences of youth of the Republic of Belarus: sociological aspect / Maksimova Ekaterina; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific advisor Danilov A.N.

Keywords: values, basic values, value orientations, transformation of value orientations, continuity of values, youth, Republic of Belarus.

The purpose of the study is to identify the axiological value orientations of the Belarusian youth. The object of the study is the youth of the Republic of Belarus. The subject of the study is the transformation of the value preferences of young people; factors that influence value preferences, continuity and priorities.

When writing the work, the following research methods were used: sociological methods, including observation, questioning, study of scientific and theoretical sources relevant to the selected topic.

The result of this work is a sociological survey conducted to identify the main factors that influence the formation of values and life preferences of Belarusian youth.

The significance of the work lies in the fact that it considers the central object of sociology - the youth of the Republic of Belarus.